
Rozhovor s poslancom

Problematický cyklistický 
štadión                                                          
Hovoríme s Ing. Danielom Valentovičom, 
CSc., podpredsedom Stavebnej komisie 
MZ BA-Lamač.

Ste podpredseda Staveb-
nej komisie MZ BA-Lamač. 
Čo považujete za priority 
Lamača do konca tohto 
kalendárneho roka?
Vychádzať v  ústrety všet-
kým, ktorých stavebná čin-
nosť je v prospech Lamača, 
napríklad dokončenie štú-
die ÚPD zóny Zečáka. No za 
prioritu považujem tiež nevychádzať vedome 
v ústrety čomukoľvek, o čom sa mnoho obča-
nov domnieva, že je v  neprospech Lamača. 
Ako príklad uvediem výstavbu Multifunkčnej 
športovej, tzv. cyklistickej haly Na barine v La-
mači (ďalej MFŠH) podľa zmluvy uzavretej 
medzi MČ BA–Lamač a  firmou WYNN  v roku 
2008. Výstavbe nie sú naklonené stovky sig-
natárov príslušnej petície, ako aj mnohí iní 
občania z verejne známych dôvodov. Navyše, 
podľa informácií TV Markíza zo 4. septembra 
t. r., viď http://tvnoviny.sk/sekcia/spravy/do-
mace/bomba-kseft-na-cyklistickom-stadione-
-zarobili-obratom-200-milionov-korun.html 
je zmluva údajne chybná, lebo mesto podľa 
hovorcu Magistrátu Bratislavy nemôže vydať 
záväzné stanovisko na  povolenie stavby na 
základe projektu investora – povinnej súčasti 
zmluvy uzavretej medzi WYNN s  MČ BA-La-
mač, lebo projekt je v rozpore s územným plá-
nom. Cyklisti (SZC) získali starý cyklistický šta-
dión za 45 miliónov Sk a obratom ho predali 
o 200-tisíc Sk drahšie súkromnej firme WYNN, 
ktorá sa pri kúpe zaviazala, že cyklistom po-
staví nový cyklistický štadión, ale v  zmluve 
nie je uvedený termín dokedy, teda zmluvná 
pokuta 20 miliónov Sk je zo strany SZC veľmi 
ťažko vymáhateľná. Dňa 16. 10. 2006 predala 
WYNN bývalý cyklistický štadión aj s  pozem-
kom za 200 miliónov Sk rakúskej firme. Násled-
ne majitelia predali firmu WYNN tretej osobe. 
Lamač má podľa zmluvy firme WYNN poskyt-
núť náš cca hektárový pozemok (9 786  m2) 
za protihodnotu benefitu 5 miliónov Sk na 
revitalizáciu školského dvora,  niekoľko ho-
dín využívania haly týždenne pre Lamačanov 
a pár iných drobností. Nájomné za pozemok je 
1 € ročne, najmenej do roku 2065. Prečo má 
mať náš lamačský pozemok určený územným 
plánom na šport, takú veľmi malú hodnotu 

Mesačník o živote v Lamači, 14. ročník 2012

Lamačan 10

Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 9. 10. a miestneho zastupiteľstva 18. 10. 2012.

Pokračovanie na str. 2

Poďme pekne po poriadku.
Ihrisko Bakošova 36-38 (obr. 1 a  2) bolo 
oplotené spolu so zatrávneným priestorom 
na deky a na kontakt malých detí s prírodou. 
Do piesku sme umiestnili preliezačku stonož-
ky, ktorá je zároveň aj náučnou pomôckou. 
Pre menšie deti bol do ďalšieho pieskoviska 
umiestnený aj stolík so sitkom, pričom samot-
ný piesok bol vymenený za nový už na jar. 
Ihrisko Šajben (obr. 4) bolo počas minulých ro-
kov zanedbané, a preto vyžadovalo vyčistenie 
a odstránenie nebezpečných prvkov, ale aj „od-
padu“ z  rozbitých fliaš, plechoviek, drevených 
triesok zo starej preliezačky atď. Starý a zničený 
domček so šmykľavkou nahradil nový prvok – 
šmykľavka s  plošinou a  reťazovým žeriavom, 
ktorý podnecuje deti k  spolupráci. Keď že zá-
merom nových ihrísk je predovšetkým vyššia 
bezpečnosť, nová šmykľavka je umiestnená 
priamo do pieskoviska, čím sa dodržiavajú a ak-
ceptujú prísne normy pre detské ihriská. Do-

plnené nové hojdačky pre malé aj väčšie deti 
rovnako spĺňajú uvedené normy a aby sa pred-
chádzalo zraneniam končatín, každá hojdačka 
je umiestnená na samostatný rám v  zmysle 
noriem. O príjemné a bezpečné prostredie na 
tomto ihrisku sa postaral aj miestny úrad, či už 
odstránením nebezpečných tehál v zadnej čas-
ti ihriska, uprataním odpadkov a namaľovaním 
betónových valcov a preliezačiek. 
O  využití betónovej plochy na Heyrovského 
8-10 sme informovali v predchádzajúcom čís-

Ihriská sa už tešia na detičky                                                                        
Tento rok sme vyčlenili 15-tisíc eur na renováciu detských ihrísk. V jednotlivých číslach 
Lamačana sme vás už informovali o presnom pláne revitalizície a dnes sa dostávame do 
poslednej fázy – a to zhodnotenia.

Obr. 1

Obr. 2

Obr. 3

Obr. 4

Nové kasíno či herňa na námestí?         

Veríme, že i  vás takáto myšlienka desí. 
Preto sme začali konať bezprostredne po 
obdržaní neoficiálnych informácií či už na 
rokovaní MR 11.9.2012, resp. na zastu-
piteľstve 20.9.2012, že niekto začal pre-
rábať bývalú predajňu AGRO BIO Hubice 
na Malokarpatskom námestí bez súhlasu 
mestskej časti ako majiteľa pozemku. Ako 
starosta som okamžite vyzval realizujúcu 
firmu na zastavenie rekonštrukčných prác. 
Následne sa dostavil nový majiteľ budovy 
bývalej predajne, ktorému som jasne vy-
svetlil, čo mu hrozí, ak by realizoval zme-
nu využitia stavby bez súhlasu vlastníka 
pozemku pod stavbou, a tým je dnes naša 
MČ. O akejkoľvek zmene môžu rozhodnúť 
príslušné komisie a následne naše miestne 
zastupiteľstvo, ktoré nikdy so zmenou vy-
užitia účelu na herňu, či kasíno nebude sú-
hlasiť. Verím, že v snahe nepovoliť takéto 
aktivity nás spolu podporíte. Za podporu 
vám vopred pekne ďakujeme.

Starosta P. Šramko a poslanci MZ G. Bizoňo-
vá, P. Čech, M. Imrichová,  M. Janyšková, A. 
Marková, R. Ocilková., R. Olekšák, J. Ondri-
šová, D. Valentovič. 

Pokračovanie na str. 4
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oproti trochu väčšiemu pozemku v  meste 
(tiež určenému územným plánom na šport), 
za ktorý údajne predajom získala firma WYNN 
200 miliónov Sk? WYNN dlhodobo neposky-
tuje MČ Lamač ani minimum požadovaných 
písomných informácií a  garancií, napríklad 
dokladovanie finančného krytia stavby. Jej úč-
tovné uzávierky neboli dostupné ani v Zbierke 
listín Obchodného registra SR, ako to ukladá 
zákon. Preto som v spolupráci s členom finanč-
nej komisie Filipom Urbanom, vychádzajúc 
z  názorov občanov, väčšiny členov stavebnej 
komisie a niektorých členov finančnej komisie 
vypracoval a predložil 20. 9. 2012 na rokovaní 
MZ poslanecký návrh deviatich uznesení, kto-
ré by mohli viesť k tomu, aby starosta mohol 
podniknúť všetky právne kroky na  zrušenie 
platnosti zmluvy uzavretej s firmou VYNN. Žiaľ, 
návrhy uznesení neprešli. 

Vašou srdcovou záležitosťou je však aj ži-
votné prostredie. Čo si myslite, že by sa malo 
v Lamači zlepšiť alebo urobiť v tejto oblasti?
Pracujem dlhodobo v  komisii bezpečnosti 
a  životného prostredia. Teda, aj bezpečnosť 
občanov a  bezpečnosť obecných aktív, ako 
mnohí vedia, tiež povinne patrí medzi moje 
srdcové záležitosti. Na tú tému možno poho-
vorím niekedy inokedy. Životné prostredie 
najviac vidno a  je vždy kompromisom medzi 
možným a potrebným. Chceli by sme poprosiť 
niektorých obyvateľov, aby do malých košov 
nehádzali veľké objemy hnijúceho odpadu, 
podstatne by to spríjemnilo pobyt na chod-
níkoch. Väčšina majiteľov psíkov po svojich 
kamarátoch pri venčení uprace a  má svojich 
psíkov na vôdzkach, lebo vedia, že deti tiež 
vbehnú na trávu. Žiaľ, sú aj nedisciplinovaní 
majitelia, s čím treba radikálnejšie niečo urobiť 
v spolupráci s mestskou políciou. 
V starom Lamači sú obyvatelia, ktorí sa vzorne 
starajú o  priestory okolo domov. Aj na sídlis-
ku máme susedov, ktorí sa aktívne starajú, 
alebo starali o  okolie bytových domov a  idú 
nám príkladom. Napríklad pani Selčanová, 
Valentínová, pán Drozd a  Ohera a  mnohí 
ďalší. Všetkým im patrí naša vďaka a  úcta. 
V  životnom prostredí je veľmi mnoho tém, 
spomeniem len jednu veľmi dôležitú. Je už 
viac ako zrejmé, že sa nám stromy na sídlisku 
veľmi rozbujneli a tienia si nielen navzájom, ale 
aj pouličným lampám a bytom. Vysokozdvižnú 
plošinu, ktorú miestny úrad chce kúpiť, naša 
pracovná čata pod vedením Jána Greguša 
bude vedieť využiť k  šetrným a  zároveň čo 
najkrajším orezom vedúcim k  podstatnému 
skrášleniu Lamača podľa koncepcie obnovy 
zelene, ktorú chceme stanoviť v našej komisii, 
kde vládne vecne tvorivá atmosféra rešpektu-
júca pripomienky občanov a  platnú legislatí-
vu. Dobré nápady budú vždy vítané, veď tu 
žijeme všetci spoločne a  chceme mať Lamač 
čo najkrajší. Myslím si, že životné prostredie 
možno zlepšiť vždy, najmä však vtedy, ak sa 
darí citlivo chrániť a  využívať disponibilné 
obecné aktíva a zdroje podľa potrieb väčšiny 
obyvateľov Lamača.
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Finančné a rozpočtové hospodárenie 
našej MČ Bratislava-Lamač
v prvom polroku 2012                                         

Vážení Lamačania, dovoľte mi ako prednosto-
vi miestneho úradu poskytnúť vám priebežnú 
informáciu o  plnení rozpočtu MČ Bratislava-
-Lamač, o  dosiahnutých príjmoch, ako aj re-
alizovaných výdavkoch. Finančnú disciplínu 
a  transparentnosť v  čerpaní výdavkov pova-
žujeme za rozhodujúcu prioritu v práci miest-
neho úradu a  nevyhnutný predpoklad pre 
účelné a efektívne vynakladanie prostriedkov, 
predpokladu udržateľnej finančnej stability.
Finančné hospodárenie MČ sa realizovalo 
v intenciách rozpočtu schváleného miestnym 
zastupiteľstvom. Celkové skutočné bežné vý-
nosy dosiahli výšku 1 039 557,96 EUR, čo pred-
stavuje plnenie 49,8 % zo  schváleného roz-
počtu. Celkové výdaje dosiahli 956  630 EUR, 
čo je 45,36 % ročného rozpočtu. Rozpočtové 
hospodárenie sa k 30. 6. 2012 skončilo s pre-
bytkom 84 340 EUR.
Ak sa bližšie pozrieme na výnosy a  zdroje 
týchto výnosov, vidíme, že podiel z  výnosu 
dane z príjmov bol 370 890 EUR t. j. 48,41 % 
z ročne plánovanej výšky, podiel výnosu dane 
z nehnuteľnosti bol 200 157 EUR t. j. 47,65 % 
z  ročnej plánovanej výšky. Tieto tzv. podielo-
vé dane dostávame od magistrátu Bratislavy. 
Ostatné príjmy súvisiace s  platbami, napr. 
daň za využívanie verejného priestranstava, 
komunálne a  stavebné odpady dosiahli výš-
ku príjmov 36 572 EUR, čo je 60,18 % ročné-
ho rozpočtu. Nedaňové príjmy MČ súvisiace 
s využívaním majetku vlastného, alebo majet-
ku zvereného do správy mestskej časti sú vo 
výške 158 838 EUR, čo je 52,14 % z rozpočtu. 
Bežné granty a  transfery napojené na štátny 
rozpočet dosiahli 272 341 EUR, ktoré boli po-
užité na financovanie kompetencií v  oblasti 
základných a materských škôl. 
Výdavky mestskej časti k  30. 6. 2012 sú 
956 630 EUR. Prostriedky boli použité v súlade 
s programovou štruktúrou rozpočtu. Z týchto 
prostriedkov bol financovaný napr. program 
vzdelávania 549  949 EUR, program sociál-
nych služieb 35  785 EUR, program komuni-
kácií (údržba) 29  969 EUR, program kultúry 
21 316 EUR. MČ vynaložila aj časť finančných 
prostriedkov na aktivity súvisiace s prípravou 
a  podaním žiadosti na financovanie projektu 
zo zdrojov EÚ. Z  hľadiska čerpania rozpočtu 
je možné konštatovať, že rozpočet je čerpaný 
úsporne. 
V súvislosti s príjmami ako aj výdavkami mest-
skej časti je možné identifikovať disproporcio-
nalitu z  hľadiska hotovostných tokov peňazí. 
Príjmy z podielových daní nemajú presne sta-
novený harmogram a  výšku týchto príjmov. 
V  niektorých momentoch bolo toto napätie 
výrazné, čím bola obmedzená schopnosť MČ 
v termínoch splatnosti uhrádzať faktúry. Nízky 
zostatok na účtoch obmedzoval v niektorých 
momentoch ďalšie nákupy, ďalšie objednáv-
ky, ktoré následne súviseli aj s plnením cieľov 

a  priorít programového rozpočtu. Výrazne 
vzrástli pohľadávky MČ. Podľa údajov z účtov-
nej evidencie pohľadávky z  nedaňových príj-
mov k polroku sú vo výške 179 190 EUR. Prob-
lémom rastu a  príčinám vzniku pohľadávok 
bude venovaná veľká pozornosť, aby k záveru 
roka už táto suma bola výrazne znížená. Je 
možné očakávať, že v tejto oblasti bude nutné 
prijať zásadné systémové zmeny.
Súčasne s rastom pohľadávok vzrástli aj záväz-
ky MČ. V sledovanom období boli v účtovnej 
evidencii záväzky voči dodávateľom v  sume 
69 378 EUR. Mestská časť ako dlžník však všet-
ky záväzky uhrádza, ako aj splátky istiny a úro-
kov z úverov poskytnutých bankami.
Miestny úrad pri riadení „miestnych financií“ 
úzko spolupracuje s komisiou financií, podni-
kateľských aktivít a  dopravy, ďalej komisiou 
pre kultúru, voľný čas a  revitalizáciu ihrísk 
s  cieľom aplikovať odporúčania a  názory, za-
bezpečovať zdroje na financovanie priorít MČ .
 

Peter Vojtaššák,
 prednosta MÚ

Cez leto nám skrásneli bydliská           

Okrem revitalizácie detských ihrísk sa v objek-
te na Zlatohorskej ul. č. 18 čiastočne vymenili 
okná v ZUŠ, CMŠ i SMŠ Zvonček, ktoré tu majú 
prenajaté priestory.
Príprava na tohtoročné Rozálske hody 2012 sa 
okrem bežného zabezpečenia akcie tiež nies-
la v znamení určitých zmien – premiestnilo sa 
pódium, čo si vyžadovalo úpravu terénu na 
Malokarpatskom námestí (odstránila sa fontá-
na z námestia, odstránenie kosodrevín).
Okrem toho veľa spravila aj pracovná čata, 
ktorá podstatne šetrí finančné prostriedky, 
pretože dodávateľským spôsobom by stáli tie-
to práce niekoľkonásobne viac. 
Čo všetko sa urobilo? Vymaľovanie vstupu do 
kina, vymenili sa laty na lavičkách Studeno-
horská ulica 120 ks, natierali sa lavičky (spolu 
24 ks) tmavozelenou farbou, údržba a úprava 
drevín a kríkov – celý Lamač (odstránenie su-
chých častí drevín – borovice Malokarpatské 
námestie, výrub suchých stromov 7 ks, osade-
nie trávnatého koberca pred MÚ BA-Lamač, 
polievanie trávnatých plôch (parčík pred ško-
lou + parčík Studenohorská (2 x 2 000 l), likvi-
dácia skládok na území MÚ Lamač, striekanie 
a likvidácia buriny okolo obrubníkov + likvidá-
cia inváznych burín Pod násypom.
Ďalej sa čata zapojila aj do búracích prác Zla-
tohorská – čistenie a  odvoz, spolupracovala 
pri budovaní parkovísk zo zatrávňovacích 
tvárnic na Studenohorskej 20, vyčistila park na 
Studenohorskej č. 11, urobila údržbárske prá-
ce v zdravotnom stredisku (výmena WC 2 ks), 
opravila zatekania, opravila kamenné betóno-
vé múriky – Malokarpatské námestie, opravila 
betónové valce na detských ihriskách.
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Prečo nechceme parkovaciu
politiku mesta v Lamači?               
Na septembrovom zasadnutí lamačského za-
stupiteľstva sme jednoznačne zamietli zásady 
parkovacej politiky mesta, nakoľko je pre našu 
mestskú časť absolútne nevýhodná. Tak, ako 
sme odmietli tento materiál vo februári, tak 
sme ho odmietli aj teraz, v septembri. Prečo? 
Hoci sa za sedem mesiacov prepracovával 
niekoľkokrát, vypúšťali sa celé kapitoly, sedelo 
mnoho komisií, podstata problému stále os-
tala zachovaná. Nová parkovacia politika totiž 
nerieši budovanie nových parkovacích miest, 
ona rieši len ako vytiahnuť od občanov penia-
ze za nič a zobrať mestským častiam peniaze 
z vyhradeného parkovania, ktoré chce mesto 
silou-mocou zrušiť. 
Vonkoncom sa nestotožňujem s  názorom 
hlavného dopravného inžiniera mesta Tibora 
Schlossera, že ľudia nemajú právo bezplatne 
parkovať na verejných priestoroch a majú teda 
platiť. Je nemysliteľné, aby Lamačania, či už 
z rodinných alebo bytových domov, mali platiť 
30 eur ročne za prvé auto (druhé auto má byť 
už komerčne spoplatnené), lebo sa budú pre 
potreby parkovacej politiky mesta nazývať od-
razu tak vznešene rezidentmi! Je nemysliteľné, 
aby sa vytvorila centrálna mestská spoločnosť 
s obrovskými aparátmi, aby sa nakúpili rôzne 
prevádzkové systémy za drahé peniaze, bez 
jasnej finančnej analýzy a následkov. 
Z terajšieho návrhu zásad parkovacej politiky 
totiž vyplýva jasne len to, že všetky príjmy si 
zinkasuje nová mestská spoločnosť a  po od-
rátaní nákladov systému sa prerozdelí mest-
ským častiam čistý výnos. Ja tvrdím, že pri 
takomto nastavení to bude pre mestské časti 
nášho typu jasná čistá strata. Najviac ma obťa-
žovali v prvých verziách doslova „kecy“ o tom, 
ako funguje tento úžasný systém v niekoľkých 
mestách USA cez smartfóny, a podobne. Nuž, 
milí páni z  mesta, keď budeme mať v  Brati-
slave životnú úroveň ako v  Chigagu, potom, 
prosím, zaveďme aj takú parkovaciu politiku 
s  ich cenami. Nech si tento skvelý kabát rov-
nakého strihu ušitý všetkým 17 mestským 
častiam vyskúšajú najprv v centrálnych mest-
ských častiach (Staré Mesto, Nové Mesto, Ruži-
nov) a po dôkladnej analýze a jasnom splnení 
našich podmienok, ktoré sme naformulovali 
v  našom uznesení (zachovanie vyhradeného 
parkovania, budovanie nových parkovacích 
miest, podpora MHD, analýza dopadov na ob-
čanov) sa môžeme k diskusii o spoločnej mest-
skej parkovacej politike v Lamači vrátiť. 
Nateraz budeme pokračovať v našom snažení 
o budovanie parkovacích miest zo zatrávňova-
cích dlaždíc podľa možností rozpočtu, chceme 
budúci rok spustiť náš projekt rezidenčného 
parkovania a riešiť kontajnery na cestách, kto-
ré niekde zbytočne zaberajú miesto na parko-
vanie. Som veľmi zvedavý, ako bude reagovať 
mestské zastupiteľstvo, čo za materiál vlastne 
schváli, keďže aj v  čase písania tohto článku 
(24. 9.) už prišla opäť nová verzia zásad parko-
vacej politiky, ktorá vraj ešte nie je definitívna. 
Aj to svedčí o nekvalite a nepripravenosti celé-
ho procesu, ktorý chcú naplno spustiť už bu-

Po stopách Chorvátov 
na Slovensku                                             
Občianske združenie Lamačania zorganizova-
lo 13. septembra už druhý ročník konferencie 
Po stopách Chorvátov na Slovensku, v  rámci 
projektu naši priatelia Chorváti. Nosnou té-
mou 2. ročníka sa stali súčasné vzťahy medzi 
týmito jazykovo i  mentalitou príbuznými ná-
rodmi a načrtnutie možností ich rozvoja v bu-
dúcnosti. Konferenciu otvorila predsedníčka 
OZ Lamačania Mária Reháková, ktorá vo svo-
jom príhovore zdôraznila potrebu budovania 
týchto vzťahov nielen na báze kultúrno-spolo-
čenských podujatí, ale aj na úrovni vzdeláva-
nia žiakov v  rámci výmenných pobytov. Ako 
dôkaz toho, že takáto spolupráca skutočne 
funguje a  je vysoko efektívna uviedla gené-
zu spolupráce medzi Občianskym združením 
Lamačania a  partnerskou chorvátskou ob-
cou Malinska, vďaka ktorej sa skupina žiakov 
ZŠ z Lamača a Vrakune vlani v lete zúčastnila 
na týždňovom pobyte v  tomto prímorskom 
stredisku a na jar tohto roku sme zas privítali 
chorvátske deti v  rekreačnej oblasti Terchová 
a v Bratislave.

Medzi hosťami nechýbala zástupkyňa Chorvát-
skeho veľvyslanectva na Slovensku, Ivana An-
tolič-Jurič, podpredseda Bratislavského samo-
správneho kraja Martin Berta, hovorca Úradu 
pre Slovákov žijúcich v zahraničí Ľudovít Pomi-
chal, riaditeľ BKIS Vladimír Grežo, riaditeľ Súk-
romného slovanského gymnázia Pavol Spišiak, 
starosta Lamača Peter Šramko a prednosta MÚ 
Vrakuňa Vladimír Mráz. Medzi prítomnými boli 
aj pozvaní poslanci MZ BA-Lamač Marta Jany-
šková a Radoslav Olekšák. 
Milým hosťom bol Štefan Beseda, dlhoročný 
propagátor slovensko-chorvátskej spoluprá-
ce, zakladateľ speváckeho zboru Rosica a no-
siteľ ocenenia Osobnosť metropoly za rok 
2010. Prítomní boli aj naši chorvátski spolu-
občania, dlhodobo žijúci na Slovensku Vladi-
mír Baškovič a Sued Blentič s manželkou, ktorí 
porozprávali o tom, ako sa žije Chorvátom na 
Slovensku a  čo všetko majú tieto dve krajiny 
spoločné. Po skončení konferencie sa vo foyer 
kina na Malokarpatskom námestí uskutočnila 

dúci rok na jar. Na záver chcem jasne vyhlásiť, 
že parkovanie je problém, musíme ho riešiť, 
ale nie nezmyselnými projektami, ale efektív-
nymi riešeniami, ktoré budú navzájom prepo-
jené a výhodné pre ľudí.

Radoslav Olekšák, poslanec MZ 
a predseda komisie financií, dopravy 

a podnikateľských aktivít

výstava umeleckých fotografií autora Marka 
Vrdoljaka „Chorvátske majáky“ a  historických 
snímok, zachytávajúcich minulosť Bratislavy. 
Kurátorkou výstavy bola známa slovenská fo-
tografka Ivana Orešková. Príjemnú atmosféru 
podčiarkovali aj melódie slnečnej Dalmácie, 
v podaní Vlada Baškoviča a člena OZ Lamača-
nia Jána Greguša.

-kah-

Gratulovali sme jubilantom        
Pozvaným jubilantom, ktorí dosiahli svoje ju-
bileum v období júl až september, sa v zasa-
dačke kina Lamač 25. septembra prihovoril 
najprv starosta Lamača Peter Šramko a  po 
ňom predsedníčka sociálnej komisie Anna 
Marková, predsedníčka kultúrnej komisie 
Marta Janyšková a predseda finančnej komisie 
Radoslav Olekšák. Oslávencom prišli pekným 
tančekom zablahoželať aj deti z 2. A triedy zá-

kladnej školy v Lamači, pod vedením učiteľky 
Janky Ščerbákovej. 
Bolo krásne pozerať sa na tváre ľudí, ktoré boli 
poznačené rôznymi životnými osudmi, rôz-
nymi životnými situáciami. Spomínali na časy 
ako sa žilo v Lamači v  ich mladosti prípadne, 
aj ako sa niektorí prisťahovali do Lamača. Po 
malom občerstvení si každý z jubilantov odná-
šal kvietok, malý darček a  pevne verím, že aj 
príjemný pocit a dobrú náladu.
Tým, ktorým sa nemohli zo zdravotných dôvo-
dov zúčastniť osobne, prajeme veľa zdravia do 
ďalších dní.

Len to najkrajšie, čo život môže dať,
chceme Vám k Vášmu jubileu zaželať.
Nech slza bolesti Vám nikdy tvár nezmáča,
žiaľ a smútok nech sa Vám chrbtom otáča, 
nech len zdravie, šťastie, láska a dobrota,
sú náplňou ďalších rokov Vášho života.

Mária Šimončičová

Dodatočne ďakujeme spoločnostiam 
A.S.A. SLOVENSKO spol. s r.o.,  YIT Re-
ding, a.s. a Spolku vyslúžilých vojakov 
M. R. Štefánika za podporu (sponzoring) 
na Rozálskych hodoch 2012.

Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač                       

Finačná 15.10., Stavebná 16. 10., Sociálna 
9.  10., Kultúrna 10. 10., Životného prostredia 
11. 10., Školská 11. 10.
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Dozvuky leta v Materskom 
centre Obláčik                                          
Horúce leto sa skončilo a  podobne ako školy 
a  škôlky, svoje dvere otvorilo deťom aj Mater-
ské centrum Obláčik. Svoje spomienky na letné 
zážitky si môžme vymieňať v  pravidelných her-

niach, no v  septembrovom programe čaká aj 
zopár mimoriadnych aktivít. A veríme, že našich 
návštevníkov potešia! Z leta nám nezostali len 
spomienky, pripomína nám ho aj ovocie, ktoré 
sme pozbierali v záhradkách a sadoch. Mamičky 
a babinky určite nenechali nič náhode, veľa ovo-
cia nám zavarili, aby sme sa z neho mohli tešiť aj 
v  zime. A ani my sme teda neostali pozadu. Na 
tvorivých dielničkách v  stredu 12. septembra 
sme tiež „zavárali“ – vyrobili sme si kompót. Ma-

Lamačania Lamačanom 
aj na hodoch                                             
Tento rok bol v Lamači vyhlásený za Rok lamač-
ských umelcov. V  rámci Rozálskych hodov sa 
v kostole sv. Margity uskutočnil koncert, na kto-
rom vystúpili osobnosti žijúce v Lamači ako Eva 
Kamrlová s hrou na organe, Kamil Roško s hrou 
na barokovej trúbke a  známy slovenský herec 
František Kovár s recitáciou. Na koncerte odzneli 
diela od známych svetových skladateľov ako G. 
Ph. Telemann, L. N. Clérambault, M. Sch. Trnavský 
a ďalší... Všetci, ktorí si prišli vypočuť zvučné tóny 

nášho nového organu a barokovej trúbky, či krás-
ne básne s  hlbokou myšlienkou, si po koncerte 
odnášali nezabudnuteľný umelecký zážitok a po-
koj v duši.

Mária Šimončičová

Prišiel pirát, aj je jeho syn             
V nedeľu, 23. septembra, zavítalo do lamačské-
ho kina opäť divadlo MaKiLe s  bábkoherečkou 
Kristínou Letkovou s  rozprávkou Pirátov syn. 
Naštartovalo tak jesenné divadelné predsta-

venia pre deti. Tentoraz nás na javisku privítala 
pirátska loď a  Kika prezlečená za piráta. Celá 
rozprávka bola naozaj dobrodružná. Pirátov syn 
hľadal poklad, pomáhali mu k tomu rôzne indí-
cie a, samozrejme, aj lamačské detičky, ktoré sa 
s radosťou zapájali do diania na pódiu. Predsta-
venie sa páčilo malým i veľkým, Kika, ako vždy, 
zaujala všetkých divákov. Na záver sa lamačské 
šťastíčko usmialo na piatich výhercov.

kl

Dobrovoľníci skrášlili ihrisko     
Ako starosta som využil ponuku od skupiny dob-
rovoľníkov „Bieleho tímu“, ktorí chceli tento rok 
deň dobrovoľníctva poskytnúť svoju službu v La-
mači. Na brigáde, ktorej cieľom bolo dať novú 
tvár detskému ihrisku v  centre Lamača, sa zú-
častnilo približne 20 ľudí. Dobrovoľníci na ihrisku 
nanovo namaľovali hracie prvky, hojdačky a pre-
liezačky a poupratovali aj jeho okolie. „Keď ľudia 
urobia niečo pre svoje okolie, tak si to okolie 
viac potom vážia. Dobrovoľníctvu som sa za-

čal venovať už na vysokej škole. Počas štúdií 
som založil občianske združenie, ktoré sa ve-
nuje neformálnemu voľno časovému vzdelá-
vaniu. Mal som pocit, že škola nedáva mladým 
ľuďom všetko na prípravu nájsť si zamestna-
nie. Od tej doby mi je dobrovoľníctvo blízke, 
keďže väčšina našich aktivít bola bez nároku 
na honorár a našou odmenou bol dobrý pocit. 
Aj po tomto výkone mám dobrý pocit, verím, 
že sme aspoň trocha prispeli k  tomu, aby sa 
v Lamači žilo lepšie a krajšie,” povedal vedúci 
dobrovoľníkov „Bieleho tímu“. Skutočne úprimne 
ďakujem všetkým ktorí sa na tejto akcii zúčastnili, 
nielen za pekne vykonanú prácu, ale aj farby a iný 
materiál, ktorý si so sebou dobrovoľníci priniesli. 
Osobitne ďakujem aj pani Šedovej s manželom, 
ďakujem aj trom Lamačanom, ktorí so mnou pri 
práci hájili farby Lamača.

Peter Šramko
starosta

Deti FK Lamač boli v Tatrách        
Sústredenie FK Lamač mladších žiakov sa usku-
točnilo koncom augusta 2012 vo Vysokých Tat-
rách v  Tatranskej Lesnej. Pod vedením trénera 
Richarda Šafárika mali deti na sústredení dvoj-
fázové tréningy na ihrisku FK Vysoké Tatry pod 
Slavkovským štítom a  pravidelné vytrvalostné 
behy Tatranská Lesná – Tatranská Lomnica – Sta-
rý Smokovec. Chlapci si zahrali aj prípravný zápas 
s FK Poprad a tentoraz navštívili aj Akvapark v Po-
prade. 

rš

le, kde sme zakreslili detské dopravné ihrisko. 
Vedľa betónovej plochy bola na trávu umiest-
nená preliezačka veľkého hrocha (obr. 3), kto-
rá slúži aj ako náučná pomôcka pre deti a  4 
hojdačky, vrátane bezpečnostného povrchu.
V priebehu jesene bude oplotené aj detské ih-
risko na Studenohorskej ulici 35 – 37.
Tým sme vyčerpali rozpočet na tento rok, pri-
čom ráta aj s  dezinfekciou pieskovísk. Nové 
prvky sme vyberali tak, aby zodpovedali naj-
vyšším kvalitatívnym požiadavkám, sú inte-
raktívne a  taktiež sú vhodné pre hendikepo-
vané deti, čím sa snažíme vytvoriť priestor pre 
hru všetkých detí, napríklad aj tých, ktoré vidia 
len v tme, pretože prvky obsahujú aj Braillovo 
písmo. 
Vo zvelaďovaní detských ihrísk budeme po-
kračovať aj naďalej, a zároveň sa budeme ve-
novať aj ostatným vekovým skupinám, ktoré 
ešte neboli podchytené, ako sú deti vo veku 
teen-age, ale aj veková generácia 55+. Plá-
nujeme vytvoriť zóny pre psíkov a  pokiaľ sa 
skolauduje priestor na Studenohorskej 8 aj 
otvorenie spoločenskej miestnosti. Jej využi-
tie bude možné ako na kultúru, tak aj pre zá-
ujmové skupiny. Takže, určite nezabúdame ani 
na ostatných obyvateľov Lamača.

G. Bizoňová

Ihriská sa už tešia na detičky      
dokončenie zo str. 1

lých kuchárov sa zišlo veľa, len tak, že stačili po-
háre! No robota im išla dobre od ruky. Teraz som 
len zvedavá, či sa so svojím kompótom budú hrať 
v detskej kuchynke, či ho darujú niekomu blízke-
mu, alebo či si ho vystavia vedľa maminkiných 
zaváranín.

Katarka Habrdová
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Ste rodená Lamačanka alebo ste sa sem iba 
presťahovali?
Do Lamača sme sa presťahovali pred 30 rokmi.

Od koľkých rokov hráte na organe, čo tomu 
predchádzalo? Prečo vás oslovil práve tento 
– dosť netradičný – nástroj?
Môj otec bol učiteľ – organista. Doma sme 
mali harmónium. Už ako 5-ročná som pozna-
la noty a  začala som zdolávať „Bayerku“. Keď 
otec videl môj záujem o organ, zaúčal ma hre 
na ňom. A ako 9-ročná, som už sama hrávala 
na sv. omšiach. Počas štúdia na gymnáziu mi 
potom pribudla aj hra na klavíri v  hudobnej 
škole. Neskôr som sa uplatnila v študentskom 
orchestri pod taktovkou Jána Valacha.

Kde ste študovali?
Po maturite som sa zapísala na Filozofickú 
fakultu UK, hudobnú vedu a  dejiny umenia. 
Súčasne som však začala študovať aj na štát-
nom konzervatóriu klavír a  spev (pedagogic-
ký odbor). Absolvovala som obidve školy. Po 
obhajobe dizertačnej práce som nastúpila do 
Ústavu hudobnej vedy SAV. Tam som začala 
ešte trojročné štúdium – vedeckú ašpirantúru 
a po obhájení dizertačnej práce som získala ti-
tul CSc. V tomto ústave som zostala pracovať 
až do odchodu do dôchodku.

Čím ste sa zaoberali v ústave SAV?
Spolupráca s ÚHV SAV bola na príprave litur-
gického spevníka a  komponovanie spevov 
na schválené texty. Skladby sa uverejňovali 
v  časopisoch o  duchovnej hudbe Adoremus 
a  Adoremus Te, v  ktorých som bola členka 
redakčnej rady. Celoslovenský spevácky zbor 
Adoremus, v  ktorom som bola dramaturgič-

Rozhovor s Lamačankou – organistkou PhDr. Vierou Lukáčovou, CSc.

Na organe hrám od siedmich rokov                                                        
„Hudba v liturgii má byť správna, dôstojná a krásna,“ (Benedikt XVI.) Týmto citátom 
sa pri svojej celoživotnej hre a komponovaní na organe riadi aj lamačská organistka 
Viera Lukáčová.

ka, mal za úlohu uvádzať do praxe Liturgický 
spevník I aj II – medzispevy. Robili sme nahráv-
ky ako inštruktívne pomôcky, na ktorých som 
sa podieľala spolu s Vlastimilom Dufkom, (Car-
mina sacra 1992).

Aká dlhá je vaša hudobná prax?
Vyše dvadsať rokov som bola organistka vo 
viacerých kostoloch. Z toho sústavne v Lama-
či, 7 rokov na Dlhých dieloch ako hlavná orga-
nistka s  vedením chrámového zboru, v  Dúb-
ravke v novom kostole 7 rokov, tu som hrávala 
na sobotných a nedeľných večerných omšiach 
pravidelne. Keď ma zavolajú, vypomáham aj 
dnes. Hrávala som 8 rokov aj v kaplnke v Ná-
rodnom onkologickom ústave na Klenovej 
ulici.

Kde všade sa dá na organe hrať okrem kosto-
lov?
Okrem  kostolov v  koncertných sálach, v  hu-
dobných školách.

V čom vás táto hra očarila, v čom je náročná, 
v čom iná ako na „bežné“ hudobné nástroje?
Organ ma očaril svojou širokospektrálnosťou, 
svojím zvukom, farebnými možnosťami sa te-
mer vyrovná symfonickému orchestru. S  tým 
súvisí aj väčšia náročnosť na hru. Viac ma-
nuálov (1-5) s  množstvom registrov a  hra na 
pedáloch, to je špecifikum organa proti iným, 
„bežným“ hudobným nástrojom. Moja obľuba 
tohto nástroja ma priviedla aj k zakúpeniu (nie 

lacného) digitálneho organu do bytu, známej 
značky Ahlborn. Je dvojmanuálový s komplet-
ným pedálom. To mi umožnilo stále sa zdoko-
naľovať v hre a kedykoľvek mať možnosť „vy-
chutnávať“ si jeho zvuky.

Ako dlho hráte v lamačskom kostole sv. Mar-
gity?
V  lamačskom kostole hrávam sústavne už 
22  rokov predovšetkým na liturgii, ale aj na 
koncertoch, na rôznych podujatiach, pásmach 
poézie a  hudby, atď. Táto činnosť je vlastne 
ešte zmyslom môjho života.

Učíte aj nejakých svojich nasledovníkov na 
hru na tomto nástroji – z rodiny, deti zo ZUŠ 
alebo iných?
Žiaľ, nie.

Pred rokom organ v  kostole Sv. Margity vy-
menili. Bolo to preto, že starý dosluhoval?
Áno a oprava si vyžiadala veľkú sumu a aj to 
nakrátko. Keď sa rozhodlo, že sa bude stavať 
nový organ a že to bude trvať 1,5 až dva roky, 

tak som rozmýšľala, či sa toho ešte dožijem. 
No po slávnostnej omši s  posviackou nové-
ho organa prišiel za mnou pán farár Čaniga 
a  povedal mi: „No pani organistka, tak ste sa 
predsa dožili nového organa, ale teraz musíte 
na ňom ešte aj hrávať.“ Tak s pomocou božou 
hrávam dodnes.

V roku 2011 ste dostali ocenenie starostu La-
mača P. Šramka pri príležitosti 720. výročia 
Lamača. Čo pre vás toto ocenenie znamená?
Toto ocenenie si vážim a som rada, že moja dl-
horočná hra na organe sa pochopila ako môj 
príspevok k obohateniu kultúrneho života La-
mača.

Ako najlepšie a najradšej relaxujete?
Stále pri hudbe – klasickej a organovej pasívne 
alebo aktívne.

Katarína Lepiešová
Foto: Archív V. Lukáčovej
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O K N Á  S  P E R S P E K T Í V O U
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Kvalita

* info na www.fenestrask.eu

Spýtajte sa na výhody 
a úspory u našich predajcov:

FENESTRA Sk, spol. s r.o., 
Žitná 25, BA – Raca, 
tel.: 02/49 20 72 55, 
email: ba@fenestrask.eu

FENESTRA Sk, spol. s r.o. 
Mánesovo nám. 3, 
BA – Petržalka, 
tel.: 02/62 25 06 65, 
email: petrzalka@fenestrask.eu

Uznesenie č. 112/2012/VI k správe o výsled-
ku kontroly inventarizácie majetku, záväz-
kov, rozdielu majetku a záväzkov Mestskej 
časti Bratislava-Lamač k  31. 12. 2011. MZ 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie správu 
z  kontroly inventarizácie majetku, záväzkov, 
rozdielu majetku a  záväzkov Mestskej časti 
Bratislava-Lamač k 31. 12. 2011 – s pripomien-
kami v zmysle rozpravy.

Uznesenie č. 113/2012/VI k  správe o  kon-
trole vybavovania sťažností a petícií v roku 
2011. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedo-
mie správu o  kontrole vybavovania sťažností 
a petícií v roku 2011 – s pripomienkami.

Uznesenie č. 114/2012/VI k  alternatívam 
riešenia zriadenia inšpektorov verejného 
poriadku. MZ MČ BA-Lamač A. súhlasí s rie-
šením zabezpečenia čistoty a  poriadku v  MČ 
Lamač formou uzatvorenia zmluvy s  občian-
skym združením na tento účel vytvoreným – 
bez pripomienok.

Uznesenie č. 115/2012/VI k informácii o po-
užití poskytnutej dotácie. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie informáciu o použití po-
skytnutej dotácie – s pripomienkami.

Uznesenie č. 116/2012/VI k  pozemkovým 
úpravám (lokalita Štamperky). MZ MČ BA-
-Lamač A. vyzýva starostu MČ Bratislava-
-Lamač Ing. Petra Šramka, aby sa vzdal mies-
ta v  orgánoch spoločnosti, zaoberajúcou sa 
problematikou pozemkových úprav Štamper-
ky v  prospech vlastníkov pozemkov z  radov 
občanov Lamača – bez pripomienok.

Uznesenie č. 117/2012/VI k  monitorovacej 
správe o  čerpaní rozpočtu k  30. 6. 2012. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie mo-
nitorovaciu správu o čerpaní rozpočtu k 30. 6. 
2012 – bez pripomienok. 

Uznesenie č. 119/2012/VI k dopravnej poli-
tike parkovania hl. mesta SR Bratislava. MZ 
MČ BA-Lamač A. trvá na uznesení č. 28/2012/
VI zo dňa 28. 2. 2012 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 120/2012/VI k dopravnej situá-
cii v MČ Bratislava-Lamač. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie postup MÚ MČ Bratislava-
-Lamač vo veci riešenia dopravnej situácie v MČ 
Bratislava-Lamač – s pripomienkami.

Uznesenie č. 123/2012/VI k  informatívnej 
správe o polyfunkčnom dome Lamač-Pod-
háj. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
informatívnu správu o  polyfunkčnom byto-
vom dome Lamač-Podháj – s pripomienkami 
v zmysle rozpravy.

Uznesenie č. 126/2012/VI k  zabezpečeniu 
záruk zo strany investora výstavby Mul-

tifunkčnej športovej haly Na barine – tzv. 
„cyklistickej haly“. MZ MČ BA-Lamač nepri-
jalo.

Uznesenie č. 127/2012/VI k  schváleniu 
podmienok VOS – objekt a  pozemky na 
Borinskej ulici č.23 v Bratislave. MZ MČ BA-
-Lamač A. schvaľuje zámer prenajať: 1. objekt 
bývalej základnej školy, nachádzajúci sa na 
Borinskej ulici č. 23 v Bratislave s podlahovou 
plochou 2 880,17 m2, súp. č. 1644, postavený 
na pozemku parc. č. 932 (ďalej „len objekt“), 
s  výnimkou dvoch bytových jednotiek, ktoré 
sa nachádzajú v  tomto objekte (1-izbový byt 
s výmerou 34,90 m2 a 2-izbový byt s výmerou 
67,04 m2) , 2. pozemky p. č. 931/2 s výmerou 
199 m2 k. ú. Lamač, p. č. 931/3 s  výmerou 
199 m2 k. ú. Lamač, 932 s výmerou 1 580 m2 
k. ú. Lamač, p. č. 933/15 s výmerou 230 m2 k. 
ú. Lamač, ktoré sú vedené na LV č. 1638 vo 
vlastníctve Mestskej časti Bratislava-Lamač, 
Malokarpatské námestie č. 9, 841 03 Bratisla-
va, B. schvaľuje spôsob prenájmu nebytových 
priestorov, a to spôsobom obchodnej verejnej 
súťaže v zmysle zákona č. 138/1991 Zb. o ma-
jetku obcí v platnom znení, ustanovení § 281 
a  nasl. zákona č. 513/1991 Zb. Obchodný zá-
konník v platnom znení (ďalej len „Obchodný 
zákonník) a  Zásadami hospodárenia s  majet-
kom vlastným a s majetkom hlavného mesta 
SR Bratislava zvereným do správy MČ Brati-
slava-Lamač zo dňa 19. 4. 2007, C. schvaľuje 
podmienky obchodnej verejnej súťaže na pre-
nájom nebytových priestorov (viac v  celom 
znení uznesenia). 

Uznesenie č. 136/2012/VI k  informatívnej 
správe o činnosti Rady školy za MŠ a ZŠ za 
školský rok 2011/2012. MZ MČ BA-Lamač 
A. berie na vedomie informatívnu správu 
o činnosti Rady školy za MŠ a ZŠ za školský rok 
2011/2012 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 137/2012/VI k organizačnému 
zabezpečeniu školského roka 2012/2013 
pre ZŠ a  MŠ. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie organizačné zabezpečenie školského 
roka 2012/2013 pre ZŠ a MŠ – bez pripomienok.

Uznesenie č. 138/2012/VI k  správe o  vý-
sledkoch a podmienkach výchovno-vzdelá-
vacej činnosti ZŠ za školský rok 2011/2012. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
správu o výsledkoch a podmienkach výchov-
no-vzdelávacej činnosti ZŠ za školský rok 
2011/2012 – bez pripomienok.

Uznesenie č. 139/2012/VI k  správe o  vý-
sledkoch a podmienkach výchovno-vzdelá-
vacej činnosti MŠ za školský rok 2011/2012. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
správu o výsledkoch a podmienkach výchov-
no-vzdelávacej činnosti MŠ za školský rok 
2011/2012 – bez pripomienok.

Výber z uznesení z rokovania MZ 20. 9. 2012:                                 
inventarizácia majetku, sťažnosti, verejný poriadok, čerpanie rozpočtu, 
parkovanie, škola
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Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V auguste a septembri sa v Lamači 
narodili:                                                                 

27.8.  Lukáš Poliak
31.8.  Monika Habalová
1.9.  René Hoftačný
9.9.  Michal Franc
18.9.  Filip Dušička

Jubilanti v októbri                                 
 Anna Bitušíková 90
 Amália Kralovičová 90
 Judita Lipovská 90
 Vendelín Maršovský 89
 Ladislav Matej 89
 Rudolf Valent 89
 Irena Čarnecká 88
 Alžbeta Gabrišová 88
 Helena Lenoráková 88
 Helena Maťašeje 88
 Anna Paučulová 88
 Valéria Sudovská 88
 Mária Bezáková 86
 Jozef Brunclík 86
 Alžbeta Černá 86
 Magdaléna Klamárová 85
 Ignác Kralovič 85
 Alžbeta Kralovičová 85
 František Májik 85
 Františka Bolčíková 83
 Blažej Boskovič 83
 Ľudmila Paštinská 83
 Štefan Hinca 82
 Jitka Ruczová 82
 Vladimír Stolárik 82
 Anna Čahojová 81
 Pavla Felgerová 81
 Agneša Martvoňová 81
 Oskar Havlík 80
 Gabriela Regáliová 79
 Valdemar Bezouška 78
 Miroslav Lučenič 78
 Vlasta Krištofová 77
 Terézia Ledníková 77
 Mária Luknárová 77
 Alžbeta Hlúchová 76
 Milan Jergel 76
 Matilda Krajačičová 76
 Eva Paulenová 76
 Viola Schronková 76
 Peter Bajor 75
 Ľudovít Šlepecký 75

Seniori v Hronskom Beňadiku   
Na predposlednú septembrovú sobotu pri-
pravila Kultúrna komisia MZ BA-Lamač druhý 
poznávací zájazd pre seniorov do Hronského 
Beňadiku. Päťdesiatka natešených zvedavcov, 
prevažne žien, sa viezla v tento deň autobusom 
obzrieť si perlu Pohronia. Naším cieľom bolo 
navštíviť a  spoznať hlavne tri miesta. Najskôr 
sme si obzreli druhý najstarší Benediktínsky 
kláštor na Slovensku. Prvá správa o  ňom je 
z  roku 1075 od uhorského kráľa Gejzu I. Ku 
kláštornému komplexu patrí tiež trojloďový 
gotický kostol, v ktorom sme v tichu počúvali 
erudované slová sprievodkyne Terézie Rybáro-
vej o jeho histórii a skvostoch. Videli sme napr. 
jedinečnú kaplnku Božskej krvi s relikviou Kris-
tovej krvi, krídlový oltár všetkých svätých zho-
tovený v Tirolsku, fresku sv. Juraja, kryptu rod. 

Koháryovcov, a pod. V obedňajších hodinách 
sme navštívili jarmok, ktorý sa tu konal. Mali 
sme možnosť vidieť a kúpiť si mnohé výrobky 
tunajších umelcov z prútia, kameňa, či dreva. 
Aj sme si kúpili! Posedeli sme si pri folklórnom 
programe z  rôznych krajov. Boli aj takí, čo si 
nielen posedeli, ale aj zo srdca zaspievali a za-
tancovali na ľudovú nôtu. Niektorí sa povozili 
aj v  koči, zapriahnutom dvoma koňmi, ktoré 
boli pekne upravené, chvosty mali učesané do 
vrkoča. Obzreli si tak okolie a mohli vidieť kláš-
torný komplex zdola. Do tretice sme navštívili 
najmladší rytiersky hrad na Slovensku, kde nás 

pozval „hradný pán“ Lamačan Stanislav Pánis. 
A  tu všetkých čakalo prekvapenie, ktoré sa 
mi podarilo utajiť do poslednej chvíle. Bol to 
koncert dvoch lamačských spevákov – Jan-
ka Greguša a Stanislava Pánisa – len pre nás! 
Vládla vynikajúca nálada. Zabávali sme sa pri 
výbornej hudbe a  pohári kvalitného vínka. 
S. Pánis spieval romantické piesne o  ženách 
a duchovné národné piesne, ktorých textárom 
a skladateľom je on sám. Repertoár J. Greguša 
tvorili duchovno-kresťanské a nadčasové pies-
ne. Aj tí najstarší seňori sa vlnili pri tanci. Boli 

sme ako jedna rodina. Usmiate tváre a družná 
debata dokazovali príjemné zakončenie 
výletu. Obaja speváci rozdávali radosť, potešili 
ľudí a spríjemnili im voľné chvíle. Preto im patrí 
vďaka za pekný večer a hlavne za to, že si našli 
nezištne čas pre nás, Lamačanov. Veď celý náš 
sobotňajší deň bol ako pekná pieseň a peknú 
pieseň zložiť ťažké je.

Marta Janyšková

Zber elektroodpadu                              

Miestny úrad Bratislava-Lamač v spolupráci so 
spoločnosťou ANEO organizuje separovaný 
zber elektronického odpadu v  piatok, 12. 10. 
2012, o 8. hod.
V čase od 7. do 8. hodiny si vyneste pred dom 
staré nepotrebné elektrické a elektronické za-
riadenia. Ide o staré rádiá, TV prijímače, počí-
tače, práčky, mikrovlnky, sporáky, chladničky, 
mrazničky, vysávače, rýchlovarné kanvice, žia-
rivky, batérie, a pod. 
Od 8. hod. budú pracovníci zabezpečujúci 
zber uvedené odpady zberať. Žiadame vás 
o dodržanie času na vyloženie, pretože po kaž-
dej ulici budú prechádzať len raz.
Všetky vyložené elektrozariadenia musia byť 
kompletné, nerozbité a  musia obsahovať 
všetky elektrické a  elektronické komponenty 
a konštrukčné dielce, inak nebudú zberovými 
pracovníkmi odobraté. Taktiež musia byť vylo-
žené na viditeľnom a dostupnom mieste. 

Salón AME                                                     

Malokarpatské nám. 8, Lamač, 
Mirka Slapniková (Babošová)

Ponúka služby:
–  masáž tváre, krku a dekoltu
–  hĺbkové čistenie pleti
–  kompletné ošetrenie pleti
–  ošetrenie Mesolift so šampanskou 

maskou
–  ošetrenie Mesoderma Q systém 
 (s valčekom)
–  samostatné bandáže

Objednávky: prostredníctvom sms 
správy na číslo: 0949/811 765, telefo-
nicky na čísle: 02/ 45 69 18 99

ARDYA - TAX IK
Rýchla, lacná osobná autodoprava

www.ardya.sk, e-mail: ardyasro@gmail.com

V rámci Bratislavy – cena: 5 €, jedna cesta
Mimo mesta – cena: 0,50 €, za jeden km

Bratislava – letisko Schwechat: 35 €
Objednávky: 0944 207 183, 0944 207 182



Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač 

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIeSTNy úRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok     8:00 – 12:00 
Streda     7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok     8:00 – 11:00
Piatok     8:00 – 11:00
PODATeľňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00
OVeROVANIe PODPISOV A LISTíN
Pondelok  10:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Utorok     8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Streda     7:30 – 11:00 13:00 – 15:00
Štvrtok     neoveruje sa 
Piatok     8:00 – 11:00
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Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska na október 2012                            
 
10. 10. 14. – 16. h: posedenie v klube pri 

káve
16. 10. 14. h, v domove dôchodcov Na ba-

rine: predbežne stretnutie s  pri-
mátorom hl. m. Milanom Ftáčni-
kom, bližšie informácie v klube

17. 10. 14. h – 16. h: posedenie v  klube 
pri káve

17. 10. 13. h: – zasadnutie výboru
24. 10. 14. – 16. h: posedenie v klube pri 

káve
31. 10. 15. h: stretnutie členov v kine La-

mač – prednáška o  bezpečnosti 
seniorov a starších

Žiadame svojich členov, aby si členský prí-
spevok na rok 2012, vyrovnali čo najskôr.

Založili sme si vlastnú mailovú adresu: Jed-
notadochodcov.podhaj@gmail.com, na ktorú 
nám môžete posielať svoje návrhy a  podnety 
a tiež čo vás trápi a s čím si neviete rady.

Pozvánky na október 2012                             

  4.10.  o 16,00 h – Psia šou – Malokar-
patské nám.

  7.10.  o 11,00 h – Divadielko – Soľ nad 
zlato – v kine

  8.10.  Zájazd seniorov – Veľký Meder
17.10.  o 16,00 h – otvorenie výstavy 

v rámci cyklu „Lamačskí umelci“
17.10.  o 17,00 h – úcta k starším – v kine 

Na akciu Vítanie malých Lamačanov môžete 
prihlásiť deti narodené v máji – októbri 2012 
na mailovej adrese simoncicova@lamac.sk 
alebo osobne v Mú BA-Lamač do 31.10.2012.

Knižnica pozýva                                                      

Pondelok 13,00 – 19,00
Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00

Stavebný pozemok 1500 m2 v  tichom 
prostredí starej Dúbravky. Možnosť 
napojenia na inžinierske siete. Vhodný 
na stavbu 2 – 3 rodinných domov. Mož-
nosť kúpiť aj samostatne. 
Kontakt: 0905/ 618 292

Dúha – tábornícky oddiel vás pozýva 
na svoje akcie:                                                                  

10. 10.  Schôdzka, 16,30 – 18. hod – klubovňa, 
18. – 19,30 hod. – telocvičňa (netradič-
né športy)

13. 10.  Výlet do prírody, zraz o  9. hod. 
pred školou, výlet do okolia Lamača 
Program: hry, súťaže, odborky v  lese, 
bojovka, tábornícke zručnosti

17. 10.  Schôdzka, 16,30 – 18. hod. – klubov-
ňa, 18. – 19,30 hod. – telocvičňa (netra-
dičné športy)

24. 10.  Schôdzka, 16,30 – 18. hod. – klubov-
ňa, 18. – 19,30 hod. – telocvičňa (netra-
dičné športy)

31. 10 – 4. 11. Jesenný tábor, pobyt oddielu 
na chate. Program: celotáborová hra, 
hry v  prírode, súťaže, odborky, netra-
dičné športy...

Možnosť prihlásiť deti do celoročnej pravidel-
nej činnosti. Informácie telefonicky na 0903 
729  814, e-mailom na carrigo@scoutshop.sk 
alebo na web stránke oddielu http://carrigo.sco-
utshop.sk.

Program kina na OKTÓBER 2012                        

  6. 10. MARIeKe – MARIeKe – V náručí star-
ších mužov hľadá silu čeliť minulosti 
a byť konečne sama sebou. Nemecko/
Belgicko, dráma, tit., 95 min., 18. h, 
2,50 €

  7. 10. KRST – Drsný, avšak veľmi ľudský prí-
beh súčasného varšavského podsve-
tia, kde vládne zákon ulice a  najsil-
nejšieho gangu. Poľsko, dráma, tit., 86 
min., 18. h, 2,50 €

10. 10. LíBAŠ JAKO ĎÁBeL – Príbeh voľného 
pokračovania komédie Líbaš jako bůh. 
ČR, 113 min., 18. h, 2,50 €

13. 10. Le HAVRe – Príbeh sympatického čis-
tiča topánok Marcela Marxa sa odohrá-
va vo francúzskom prístavnom meste 
Le Havre. Cena kritiky na MFF Cannes. 
Fínsko/Francúzsko, tit., 93 min., 18. h, 
2,50 €

14. 10. PRCI, PRCI, PRCIČKy: STReTÁVKA – 
To najlepšie nakoniec. USA, komédia, 
tit., 113 min. 18. h, 2,50 €

20. a  21.10. MADAGASCAR 3 – Aby sa do-
stali domov, boli ochotní veľa riskovať. 
USA, anim. komédia, dabing, 90 min. 
18. h, 2,50 €

23. 10. SVäTÁ ŠTVORKA – Hriech na všetky 
spôsoby. ČR, komédia, 87 min., 18. h, 
2,50 €

27. 10. POLSKI FILM – Spolužiaci z brnianskej 
JAMU – Matonoha, Liška, Daniel a Po-
lášek nakrútili spoločný film o časoch, 
keď komunizmus skrachoval. ČR, Poľ-
sko, 113 min., 18. h, 2,50 €

28. 10. ŽeLeZNÁ LADy – Meryl Streepová 
v  úlohe britskej političky Margaret 
Thatcherovej. VB, tit., 105 min., 18. h, 
2,50 €

Program MC Obláčik na október                        

  9.10. o 15.30 – 17.30 hod (utorok) – Šarka-
niáda pred telocvičňou
  9.10. o 17.30- 18.30 hod (utorok) – Športo-
vé popoludnie v telocvični
10.10. o 10.00 hod (streda) – Hrá sa celá ro-
dina – Príďte si vyskúšať prvé rodinné stolové 
hry pre najmenších
16.10. o 16.30 hod (utorok) – Tvorivé dielnič-
ky – Ovečkovo
17.10. o  10.00 hod (streda) – Laktačná po-
radňa – Nedostatočná tvorba mlieka a nepri-
berajúce dieťa
24.10. o 18.00 hod (streda) – Tvorivé mamič-
ky – Háčkovanie čiapočiek

Riadková inzercia                                                         

• Voda, kúrenie, plyn. Opravy a montáž aj cez 
víkendy: 0905 429 097, 0911 429 097 

• Inštalatér aj cez víkendy: 0904 572 977 

• Ján Polák, vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek a  práčok, vŕtanie dier do panelov: 
0905 627 321

Program Muži 4. liga FK Lamač október     

  7. 10 Vajnory Lamač 15,30

13. 10 Lamač Kalinkovo 15.00

20. 10 Vrakuňa Lamač 15.00

27. 10 Lamač Čunovo 15.00

Starší dorast

13. 10 Lamač BCT 14.00

21. 10 K. Ves Lamač 15.00

27. 10 DNV Lamač 14.00


